
Pracovní skupina rady města Varnsdorf pro Vodu, Krajinu a Odolnost 

6. setkání 

 

 

Datum: 3. 5. 2023 

 od 14ti hodin 

Místo: Kancelář Starosty 

Zúčastnili se: 

Michael Šatník 

Bc. Lucie Vasilopulosová 

DiS., Ing. Přemysl Brzák 

Ing. Jaroslava Křivohlavá 

 

Omluven: Ing. Mgr. Mark Hartych,Bc. Pavel Vodička, Jana Strnadová 

 

Host: Jan Šimek, Jiří Sucharda, Mgr. Jan Šišulák 

 

 

Tématem byly 28.4. byla trošku nečekaně, ale konečně, vyhlášené výzva z programu Národní 

plán obnovy – Podpora obnovy přirozených funkcí krajiny: 

https://dotace.nature.cz/-/vyzva-npo-popfk-c-3-pro-rok-2023?redirect=%2Fvyzvy 

 

Není tam moc peněz, takže bude dobré abychom byli rozhodní a bez zbytečného prodlení. 

 

Situace byla prodiskutována a byly nalezeny také další dotační možnosti ohledně opravy vodních 

děl na Špičáku ve správě Lesů ČR. 

 

Po další komunikaci J. Suchardy se zástupci Lesů ČR a ověření že oni mohou žádat o příspěvky z 

těchto fondů bylo zástupci Lesů ČR přislíbeno že přistoupí k projektům opravy a revitalizace dvou  

historických vodních děl „nad Maruškou“ (revitalizace) a „nad Rozkrokem“ (oprava). 

 

- Byl konzultován a naplánován projekt „příhraniční pěší stezky na Špičáku“ jež napojí naše pěšiny 

na turistickou trasu v SRN. Následně proběhla dobrovolnická akce kdy za účasti vedení města, 

vedoucího OŽP, vedoucího pracovní skupiny VoKO a dalších více než 30ti občanů (včetně seniorů a 

dětí) proběhla úprava těžbou poničených částí cesty a průklest zarostlé pěšiny přímo podél 

hraničních kamenů. 

 

Akce proběhla v dobré náladě a zúčastněných nebylo málo. Abych však nebyl jen lacině pozitivní, 

dovolím si i kriticky konstatovat, pro hlubší zamyšlení, že z nevolených (a nikoli špatně placených) 

zaměstnanců města se této okrašlovací akce zúčastnili pouze pan Brzák a jeden učitel. Nezúčastnili 

se Skauti ani žádný jiný dětský kolektiv ani skupina, které jsou jinak naším městem štědře 

podporovány. Pro příště máme asi rezervy v propagaci i konkrétním oslovování vybraných skupin. 

 

Účastníci byli odměněni malým občerstvením (minerálky, buřty a dobrý pocit z úspěšné akce). 

Místo,) bude dále sledováno za deště. 

 

- Vedení města také dohodlo s Lesy ČR vybudování malého odpočívadla na vrcholu kopce Špičák a 

ladí se možnost instalace nízkonákladové vyhlídky, jež by nijak negativně neovlivnila klidový ráz 

místa a její výstavba by výrazně nezatížila místo. 

https://dotace.nature.cz/-/vyzva-npo-popfk-c-3-pro-rok-2023?redirect=%2Fvyzvy


 

 

 

Pokračujícími a novými tématy (přijatými podněty) pracovní skupiny pro další setkání jsou: 

 

- zádrž vody v krajině: 

 - pokračujeme v obchůzkách extravilánu obce, nyní je na řadě obchůzka povodí  Zaječího 

potoka 

 - meliorace (vyhodnocení získaných podkladů), sdílím po roce urgencí obdržený email  se 

získanými odkazy: 

 
Dobrý den pane Šatník,  
 

zasílám odkaz na IS meliorací, spravovaný VÚMOPem, který by měl obsahovat veškerá data ve formátu .shp, která máme k dispozici. 
https://meliorace.vumop.cz/?core=account  
dalším zdrojem může být https://eagri.cz/public/web/mze/farmar/LPIS/data-melioraci/  

 

Meliorační systémy případně drobné toky po ZVHS jsou v těchto vrstvách zakresleny vcelku spolehlivě.  V případě potřeby podrobnějšího zákresu se 
můžu pokusit dohledat v archivu projekt pro daný meliorační systém.  
Ale myslím že pro tuto potřebu co jste popisoval by měli být vrstvy v .shp dostatečné.  
 

Pro další informace či materiály se na mne klidně obraťte.  
 

S přáním příjemného dne.  
 

Tománek Jan, DiS.  
vedoucí oblasti Šluknov 

Povodí Ohře, státní podnik  

provoz Česká Lípa  

mobil: +420 720 749 383  

e-mail : tomanek@poh.cz  

http://www.poh.cz/ 
 

- odpadový audit: 

 - přenesený podnět z Pracovní skupiny pro energetiku a odpadové hospodářství, nutno 

 prodiskutovat zda a jak by nám mohl být prospěšný. K tématu se hlásí zejména kolega  Bc. 

Vodička a předpokládám že zásadní budou informace od zasvěceného odborníka  kolegy 

Mgr. Brzáka 

 

- Jak na udržitelné obce: 

 - zaslané podklady od Marka Hartycha (sborník + připravované semináře k tématu) sdílím: 

https://www.mmr.cz/getmedia/7646bd77-37a1-49b7-bc91-

2b8d981a4041/jaknaudrobce_web.pdf.aspx?ext=.pdf&fbclid=IwAR1szAAx7VJZJap-

gqlY95BEu6sWGx3zGxSVs9svSnuioi9_GDPHHw9msCc 

 

 

 

 

Zápis provedl: Michael Šatník 
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